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a to ve spolupráci s Hospodářskou komorou ČR 
a Národním ústavem pro vzdělávání ČR (NÚV ČR). 
Bohužel na jaře NÚV ČR přešel pod Národní pe-
dagogický institut České republiky (NPIČR) a vy-
tvořila se nová metodická pravidla pro mistrov-
ské zkoušky, takže naše skupina, ve složení 
Vrňata, Langner, Jirků, Vrabec a paní Kašpárko-
vá, musela veškerou hotovou práci přepracovat 
a  upravit. V  současnosti máme hotové mistrov-
ské zkoušky pro klempíře, těsně před dokon-
čením jsou kapitoly pro pokrývače a zbývá nám 
ještě několik kapitol pro obor tesař. K dnešnímu 
dni, tj. 12. 4. 2021, po telefonátu s vicepreziden-
tem Hospodářské komory ČR, panem Romanem 
Pommerem, mi bylo sděleno, že žádost o změnu 
zákona č. 301/1992 o Hospodářské komoře ČR je 
v procesu před schválením na legislativní komoře 
vlády ČR. Osobně věřím, že ke zpracování vládou 
dojde ještě před volbami. 

Pevně věřím, že mistrovské zkoušky, které zajiš-
ťují větší odbornost řemeslníků, přispějí k presti-
ži našich řemesel. Vyšší odborností řemeslníků je 
chráněn především zákazník, protože mistrovská 
zkouška by měla v budoucnu snížit počet nekva-
lifikovaných firem na našem trhu práce. A výho-
da pro řemeslníka? Ten, který složí mistrovskou 
zkoušku, bude jednak zařazen do vyšší platové 
kategorie, a do budoucna se také jednak uvažuje 
u státních zakázek o podmínce předložit mistrov-
ský list jako technickou kvalifikaci. 

Cech dlouhodobě spolupracuje s některý-
mi institucemi, mimo jiné s Asociací malých 
a středních podniků a živnostníků ČR (dále 
AMSP ČR). Kontaktní osobou je v představen-
stvu pan Petr Klabouch:
Cech měl přímé členské zastoupení v  dozorčí 
radě AMSP ČR, a díky tomu byl pravidelně infor-
mován o všech skutečnostech, které s narůsta-
jící pandemií přicházely. Jinak s  AMSP  ČR úzce 
spolupracujeme na několika úrovních, hlavně na 
platformě Fandíme řemeslu. Mimoto se snažíme 
spolupracovat s  ostatními „aktivními“ cechy, se 
kterými na společných setkáních probíráme naše 
problémy a  pokoušíme se vytvořit soubor kon-
krétních požadavků, které by legislativní rada 
AMSP ČR mohla prosadit do zákonů. Tento roz-
jetý vlak pandemie bohužel pozastavila, protože 
diskusní fóra mnoha stran se těžko mohla účelně 
konat přes digitální média. 

Nicméně i v této době je naše spolupráce aktivní. 
AMSP ČR hlavně pro podnikatele vytváří a aktu-
alizuje informace o  vývoji situace okolo pande-

mie. Pravidelně reaguje na vyhlášená opatření 
a budoucí vývoj s ohledem na nařízená opatře-
ní pro podnikatele, živnostníky a OSVČ. K  tomu 
jsou e-mailem zasílány informace, přehledy, kon-
krétní odkazy a  návody, kde a  jak vyhledat či 
získat potřebný formulář. Třeba co se týká pod-
por pro OSVČ, živnostníky i malé a střední firmy. 
AMSP ČR také pomáhá s orientací v protipande-
mických opatřeních na pracovištích, včetně v po-
slední dekádě organizovaného testování pracov-
níků. Všechny informace dostává kancelář Cechu 
KPT ČR a naše tajemnice je neprodleně rozesílá 
do jednotlivých regionů, aby všichni členové ce-
chu byli včas o všem informováni.

Závěrem bych rád připomenul, že AMSP  ČR je 
členem nejužších spolupracovníků Krizového 
štábu MPO a MF. Po celou dobu pandemie se ak-
tivně zasazuje o požadavky podnikatelů v celém 
širokém spektru malých a  středních firem. Bě-
hem této doby prosadila řadu změn a úprav v při-
pravovaných kompenzačních programech ve pro-
spěch podnikatelů, živnostníků a OSVČ.

Kromě AMSP ČR je významným partnerem 
cechu také Hospodářská komora ČR (dále jen 
HK ČR). Jak v loňském roce vypadala spolu-
práce na této frontě, o tom hovoří člen před-
stavenstva cechu, pan Stanislav Čečil: 
Spolupráce s  HK  ČR, jejímiž jsme dlouholetými 
členy, stále pokračuje i  přes současnou situaci. 
Společně s  ostatními společenstvy sdruženými 
v  HK  ČR stále pracujeme na stanovených dlou-
hodobých cílech, např. ochraně spotřebitele, ne-
kalém podnikání, mistrovských zkouškách, le-

gislativním a  informačním servisu, technických 
normách, odborných soutěžích žáků středních 
odborných učilišť a mnohých dalších. Stále také 
pokračují setkávání s představiteli komory a s pa-
nem prezidentem Vladimírem Dlouhým, i když sa-
mozřejmě dnes probíhají na dálku přes PC.

Hospodářská komora ČR je nám v těchto neleh-
kých dobách nápomocna také tím, že na svých 
webových stránkách vytvořila „Poradnu pro pod-
nikatele“ v souvislosti s kovidem. Pokud si podni-
katel neví rady a neví, kam se obrátit, může získat 
veškeré informace právě zde. Každý člen HK ČR 
dostává aktuální informace ohledně vládních na-
řízení jak formou SMS, tak formou e-mailů.

A co školství? Tomu se v představenstvu nově 
věnuje pan Luboš Jirků, který vystřídal dlou-
holetého matadora, pana Josefa Hypra, který 
odešel do penze:
Stav učňovského školství je už řadu let ve vel-
mi špatném stavu a  pandemie tuto špatnou si-
tuaci ještě více prohloubila. Zavedení distanční 
výuky na dálku v  učňovských školách s  odbor-
ným výcvikem vede k  nekvalifikovanosti mno-
ha budoucích řemeslníků. Zavedením distanční 
výuky totiž učni přišli o stovky hodin odborného 
výcviku, což se určitě odrazí na jejich připrave-
nosti. Odborná výuka se zkrátka nedá vyučovat 
na dálku, učeň doma nemá potřebné vybavení 
a chybí i odborný dohled. Mrzí nás, že vláda stá-
le řeší pouze maturity, ale o závěrečných zkouš-
kách učňů se nemluví. Ale jednu pozitivní věc na 
kovidové situaci přece jen vidím, učni se díky ní 
naučili větší samostatnosti. 


